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In urma cu doi ani, prin votul din 27 septembrie, a?i decis sa imi acorda?i increderea voastra pentru
nou mandat la conducerea Primariei Municipiului Focsani si astazi doresc sa va mul?umesc, inca o
data, pentru faptul ca a?i votat Cristi Valentin Misaila si PSD"
Asa cum v-am obisnuit, anual fac un bilan? al activita?ii mele ca Primar si al lucrurilor bune pe care
le face Primaria Municipiului Focsani pentru dumneavoastra.
Cea mai importanta preocupare a noastra, in toata aceasta perioada, a fost sa facem din Municipiul
Focsani casa noastra, a tuturor.
Prin urmare, am continuat sa reabilitam infrastructura locala folosind finan?arile PNDL, fondurile
europene si bugetul propriu. Am resistematizat zeci de strazi si am reusit sa reparam, prin for?e
proprii, alte zeci de strazi si de parcari publice.
In total, am reabilitat peste 40 de strazi din Focsani, printre care si o mul?ime de strazi de pamant,
care nu fusesera asfaltate niciodata! Ma gandesc aici la strazi precum Gh. Doja sau Aleea Sudului,
dar nu pot sa trec peste acest capitol fara sa amintesc Strada Panduri, Strada Plantelor, Strada
Legumelor, parcarile din zona Panduri sau cele adiacente Bulevardului Unirii de la Comisariatul
Jude?ean pana la Lacto-Vegetarian. Tot aici amintesc si lucrarile care se afla in derulare pe Strada
8 Martie si parcarile adiacente acesteia.
In acest moment, am resistematizat prin PNDL II peste 35 de strazi si trotuare din Municipiul Focsani
si am ob?inut deja finan?are pentru reabilitarea altor 33 de strazi prin PNI "Anghel Saligny", in
valoare de 43 milioane lei. Nu in ultimul rand, avem deja incheiat un contract de execu?ie a lucrarilor
pe o artera principala a Municipiului Focsani si undeva la inceputul anului 2023 vom demara
lucrarilor si pe PNI "Anghel Saligny".
In aceasta perioada, am demarat si implementarea un proiect extrem de important pentru Focsani:
"Resistematizarea infrastructurii de transport la nivelul Municipiului Focsani in vederea cresterii
atractivita?ii si accesibilita?ii deplasarilor cu transportul public, cu bicicleta si pietonale" in valoare de
11,6 milioane Euro. Stiu ca este un proiect care astazi genereaza disconfort ceta?enilor, insa dupa
finalizare vom putea spune, fara teama de a exagera, ca Focsaniul a devenit un oras mai prietenos
cu mediul, un oras mai smart.
Spun acest lucru pentru ca, in paralel, Primaria Municipiului Focsani a gandit si un program de
inlocuire a tuturor autobuzelor de la SC Transport Public SA Focsani cu autobuze electrice. Primele
autobuze electrice au ajuns deja in orasul nostru si urmeaza sa intre in cel mai scurt timp in traffic.
Un alt proiect european important pe care il implementam in acest moment este cel privind
"Reabilitarea si modernizarea spatiilor publice urbane in zona Bahne". Este primul proiect in care
Primaria Municipiului Focsani resistematizeaza complet spa?iile verzi, aleile si trotuarele si iluminatul
public. Si acest proiect a creat deranj in zona, insa rezultatele incep deja sa se vada, de la o zi la
alta.
Vreau sa le transmit locuitorilor din Cartierul Bahne ca, odata finalizat proiectul de "Resistematizare
a infrastructurii de transport la nivelul Municipiului Focsani in vederea cresterii atractivita?ii si
accesibilita?ii deplasarilor cu transportul public, cu bicicleta si pietonale", vom gasi si cele mai bune
solu?ii pentru a crea locurile de parcare necesare in zona.
Dar Focsaniul nu se construieste si nu creste doar daca are o infrastructura moderna, europeana cu
transport eco si piste de bicicleta! Se construieste, in primul rand, cu oameni.
Tocmai de aceea investim constant in educa?ie si speram ca aceste investi?ii vor aduce un plus de
valoare comunita?ii, atunci cand tinerii nostri vor alege sa se intoarca acasa, in Focsani, pentru a
dezvolta un business sau pentru un job.
Cred ca cea mai mare realizare a Primariei Municipiului Focsani, in aceasta perioada, a fost
construirea unui sediu nou de scoala, respectiv noul sediu al Liceului de Arte "Gh. Tattarescu"
Focsani! Am facut acest lucru din bugetul propriu si cred ca semnalul dat de noi a fost unul foarte
important.
De asemenea, am reabilitat cu fonduri europene, cele mai importante unita?i de inva?amant din
Municipiul Focsani precum: Gradini?a nr. 18, Scoala Gimnaziala "Duiliu Zamfirescu", Scoala
Gimnaziala "Ion Basgan", Scoala Gimnaziala "Anghel Saligny", Colegiul Economic "Mihail
Kogalniceanu", internatul si cantina Colegiului Tehnic "Gheorghe Asachi", dar si cantina Colegiului
Tehnic "Valeriu D. Cotea".
Tot cu ajutorul fondurilor europene reabilitam deja Gradini?a Nr. 16 si Cresa Nr. 7, pentru ambele
proiecte contractele fiind in execu?ie.
Nu in ultimul rand, Primaria Municipiului Focsani a dat in folosin?a un adevarat complex de terenuri
de sport la Liceul cu Program Sportiv. Avem aici singurul teren de tenis pe zgura acoperit din zona
de Sud-Est a Romaniei, dar si terenuri de sport multifunc?ionale, pe care le folosesc atat elevii de la
acest liceu, cat si elevii de la celelalte licee din zona.
Pe langa preocuparea pentru realizarea unei infrastructuri stradale si educa?ionale moderne, mi-am
dorit sa pun la dispozi?ia focsanenilor si solu?ii de relaxare si petrecere a timpului liber.
In acest sens, in vara anului 2020 am inceput un proiect amplu de reabilitare a Parcului "Nicolae
Balcescu", cel mai mare parc din oras, cu o suprafa?a totala de 23.365 de metri patra?i. Proiectul
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prevede o reabilitare completa, care i-a schimbat complet infa?isarea, dar si utilitatea.
Am tot fost intrebat de ce nu inauguram Parcul Balcescu!? Raspunsul este simplu! Parcul Balcescu
va fi un reper pentru Municipiul Focsani si toate lucrarile de aici trebuie sa fie de calitate!
Desi 99% din lucrari sunt foarte bine facute, am constatat, cand am fost pe teren cu echipele de
specialisti din Primaria Focsani, ca avem cateva finisaje care nu sunt in regula! Cateva dintre aceste
finisaje sunt reclamate si de focsaneni! Prin urmare, am avut o discu?ie cu reprezentan?ii companiei
care executa lucrarile aici si le-am pus in vedere sa faca in asa fel incat sa remedieze si sa aduca la
standardele de calitate impuse de proiect toate lucrarile.
Un alt parc, care se afla in reabilitare, este cel din cartierul Bahne, unde vom realiza si locuri de
joaca. Deja rezultatele se vad! Parcul este mult mai aerisit si, odata cu apari?ia gazonului, va arata
mult mai bine.
Totodata, am reusit sa finalizam mai multe pia?ete din Municipiul Focsani, cea mai importanta dintre
acestea fiind reabilitarea Pia?etei Teatrului, care pune in valoare Teatrul Municipal "Maior Gh.
Pastia", o bijuterie arhitectonica a orasului nostru, clasata in Lista Monumentelor Istorice de interes
na?ional.
De asemenea, in octombrie 2021, am demarat lucrarile la nu mai pu?in de 14 locuri de joaca
destinate copiilor din Municipiul Focsani! Pe data de 7 octombrie 2022 am dat in folosin?a ultimele
doua locuri de joaca din cadrul acestui amplu proiect.
Din punct de vedere al dezvoltarii turistice, consider ca principalul nostru atu este reprezentat de
faptul ca Focsaniul este un Oras al Unirii, locul unde, la 24 ianuarie 1859, s-au pus bazele Romaniei
Moderne prin Unirea Principatelor Romane. In acest sens, avem deja la Focsani un Centru Na?ional
de Informare si Promovare Turistica si am creionat deja principalele direc?ii pe care vrem sa
construim o viitoare strategie de dezvoltare turistica si anume Focsani, Oras al Unirii, Ctitoriile
Maiorului "Gh. Pastia" si Primul Razboi Mondial.
Din punct de vedere social, am reusit sa finalizam reabilitarea blocului Onasis, prin modernizarea
unui numar de 16 apartamente cu parcari si loc de joaca pentru copii, precum si reabilitarea
Dispensarului Medical din Sud, care a fost transformat in centru de vaccinare in perioada pandemiei
COVID-19.
Pe viitor avem in vedere reabilitarea blocurilor sociale din strada Revolu?iei, pe care le vom
recompartimenta si moderniza prin proiecte europene.
Nu in ultimul rand, nu i-am uitat nici pe seniorii Municipiului Focsani, carora le-am acordat, de-a
lungul celor 2 ani, 260 de premii pentru implinirea onorabilei varste de 90 de ani.
De asemenea, am rasplatit si cele mai longevive familii, premiind in acest sens 205 „cupluri de aur",
cu ocazia aniversarii a 50 de ani de casatorie.
Pe linia rela?iilor interna?ionale, pe langa men?inerea celor deja existente, am semnat, de Zilele
Municipiului Focsani, pe 6 iulie 2022, un nou acord de infra?ire cu Orasul Stefan Voda, Republica
Moldova si am continuat sa dezvoltam o rela?ie bilaterala cu ambasadorii acredita?i la Bucuresti.
Printre cele mai importante vizite pe care le-am primit in aceasta perioada, a fost cea a Excelen?ei
Sale David Saranga Ambasadorul Israelului la Bucuresti, cu care am discutat despre organizarea, la
Focsani, a unei intalniri interna?ionale. Din pacate, acest proiect nu s-a mai putut materializa ca
urmare a faptului ca, pe scena interna?ionala, dupa finalizarea pandemiei de COVID-19, a aparut o
noua criza - agresiunea Rusiei in Ucraina.
Tocmai de aceea, perioada februarie-martie 2022 a fost una dificila si pentru administra?ia locala din
Municipiul Focsani pentru ca, in lipsa unor prevederi legislative clare, a trebui sa facem fa?a
afluxului de emigran?i din Ucraina, pe care i-am cazat la Caminul Liceului "Gh. Asachi" din Focsani
si ne-am asigurat ca acestia beneficiaza de toate condi?iile necesare pentru un trai decent, chiar si
in exil.
Sper ca in cei doi ani deja scursi, Municipiul Focsani arata mai bine si sper ca proiectele noastre de
dezvoltare sa poata continua in aceeasi direc?ie.
Va mul?umesc tuturor pentru incredere si sprijin si ?in sa va asigur de toata pre?uirea mea!
Focsani, acasa!

 
 


